
　　　　　　 農林水産省基調講演

7月7日に農林水産省から講師の方をお招きして現代日本の農業の情勢や今後の見通しについ
ての基調講演が行われた。後半は班ごとにわかれて、農業について探究していくうえで浮かんだ

疑問や今後の日本の農業について講師の方に質問をした。例えば、「農業従事者が少ない現状

にあるが、農業従事者を増やすためにはどうすればいいか」という質問に対して 「セカンドキャリ

アとして農業をする。または社会人向けの農業の研修の補助をする必要がある」という返答をい

ただいた。このように貴重なお話をたくさん聞くことができた。

本日の講演を今後の探究活動に生かしていくことができるといいと思う。

　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　　（1ー5野口和純）

On July 7th, a lecturer from the Ministry of Agriculture, Forestry and Fisheries was invited to
give a keynote speech on the current state of Japan's agriculture and future prospects. In the
second half, the students divided into groups and asked the instructor questions about
thoughts that came to mind as they considered the future of Japanese agriculture. For
example, in response to the question, `”Currently, there are few people working in
agriculture: what can I do to increase the number of people working in agriculture?'': "There
is a need to assist with agricultural training for working adults," was the response. We were
able to hear many valuable stories like this. I hope that we can make use of today's lecture in
our future research activities.
(1-5 Kasumi Noguchi)


